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مهــری رنجبر/ بــازی در لیگ ملت هــا و قهرمانی 
جهان، بــرای محمدطاهر وادی روزهای متفاوتی 
تجربه انــدوزی.  طعــم  بــا  روزهایــی  زد؛  رقــم  را 
هرچنــد ایــن پاســورخیلی دیــر فیکس تیــم ملی 
والیبال شــد اما کم نگذاشت و حالا هم از خودش 
مســابقات  مقدماتــی  دور  در  او  اســت.  راضــی 
قهرمانــی جهــان ســومین پاســور برتر شــد. البته 
بــازی کنــار غول های والیبال دنیــا به قول خودش 
پاســور  داشــت.  را  درس  کلاس  حکــم  او  بــرای 
ملی پــوش معتقــد اســت، ایــران می  توانســت در 

قهرمانی جهان نتیجه بهتری بگیرد.
 

ë  چطــور برایــت  جهــان  قهرمانــی  مســابقات 
تجربه ای بود؟

خیلی تلاش کردیم و حتی روزهایی 3 ساعت 
صبح و 3 ساعت بعد از ظهر تمرین کردیم. البته 
مســابقات جهانی برای خودم تجربه خیلی عالی 
بــود. تجربه بــازی کنار پاســورهای بــزرگ والیبال 
دنیا باعث شــد نکات زیــادی یاد بگیــرم. البته به 
نظرم می  شــد نتیجــه بهتری از تکرار ســیزدهمی 
دور قبل بگیریم. شــک نکنید برای دوره های بعد 

نتیجه تیم خیلی بهتر می  شود.
ë  خیلی هــا بعــد از درخشــش تیــم ملــی در لیــگ

ملت هــا، توقع عملکرد بهتــری در قهرمانی جهان 
داشتند، چرا اینطور نشد؟

 مــردم ایــران همیشــه دوســت دارنــد بهترین 
بازی هــا را از تیم ملی ببینند. البتــه حق دارند اما 
همــه تیم هــا از بازیکنــان باتجربه شــان اســتفاده 
می  کنند، در مقابل تیم ما کمی جوان و کم تجربه 
تأثیــر  تیــم  نتیجــه  روی  موضــوع  همیــن  و  شــد 

گذاشت.
ë  ماجرای درگیــری لفظی بیــن تو و آقــای عطایی

در قهرمانــی جهان چــه بود؟ بعضی هــا می  گویند 
ســاق  حتــی  عصبانیــت  و  ناراحتــی  خاطــر  بــه 

دست هایت را درآوردی!
اصــلًا بحثــی بیــن مــن و آقــای عطایــی نبود، 
مــن وقتی از زمیــن بیرون آمدم، داشــتم توضیح 
مــی  دادم کــه موقع پــاس به مجــرد گفتــم، اما او 
متوجه نشــد، وقتی این توضیح را می  دادم دستم 

بالا بود، برای شیطنت از من عکس گرفتند.
ë  محمدطاهــر وادی امســال بعــد از کلــی تجربــه

جدیــد، چقدر بــا محمدطاهر وادی ســال های قبل 
فرق کرده است؟

تــا  دارم  برنامه ریــزی  خــودم  بــرای  امســال 
بهترین عملکردم را داشــته باشــم و ضعف هایم 

را برطرف کنم.
ë  تو  بین ســه پاســور برتــر دور مقدماتــی قهرمانی

جهان بودی، این نشــان می  دهد راه را درســت 
رفتی؟

بــه  بازیکــن  هــر  بــودن  بهتریــن 
تشــکر  مــن  دارد،  بســتگی  هم تیمی هــاش 
می  کنم از هم تیمی هایم در قهرمانی جهان  
که با بازی خــوب، کمک کردند تا ما بهترین 
باشیم. البته کادر فنی هم با یادآوری نکات 

مثبت به ما کمک می  کنند.
ë  چقــدر از عملکــرد خــودت در تیــم ملــی

راضی هستی؟
حضــور دیرهنــگام مــن در ترکیب تیم 
ملی والیبال، اتفاقی اســت که افتاده. من 
آن موقــع انتخــاب نمی شــدم. حــالا هــم 
از شــرایطم راضــی هســتم و همه تلاش 
را می  کنــم تا بــرای تیم ملی بهتــر از این 

باشم.
ë  دلیل اصلی بــرای دعوت نشــدن تو به

تیم ملــی، می تواند رقیب سرســخت و 
قدیمی مثل سعید معروف باشد؟

جدای از سعید معروف که بود، اما 
می  توانســتم پاســور دوم تیــم انتخاب 
شــوم. شــاید عملکردی داشــتم که به 
تیــم ملــی کمک می  کــردم، امــا همه 
انتخــاب نکردنــد.  مــرا  ایــن ســال ها 
کولاکوویــچ یــک بــار برای یــک هفته 
مــرا انتخاب کــرد که من بــرای بازی 
بــا امریــکا در خــاک امریکا بــد بازی 
لیــگ  هــم  طــرف  ایــن  و  نکــردم 
ملت های سال قبل در ریمینی هم 
عملکــرد بدی نداشــتم، از 9 بازی، 
5 بــازی را بردیم اما یک دفعه مرا 

کنار گذاشتند. نمی دانم چرا!
ë  معــروف ســعید  بــا  رابطــه ات 

چطور است؟
رابطه خوبی داریم و مشکلی 
لیــگ  از  قبــل  نداریــم.  هــم  بــا 

ملت هــا بــا او صحبت کــردم و 
یکسری راهنمایی هم کرد.

ë  ســعید شــما،  پســت  در 
یکســری  معــروف 

کــه  دارد  ریزه کاری هایــی 
بــا  والیبــال  هــواداران 

خیلــی  آن  تماشــای 
هم  تو  می  برنــد،  لــذت 

شــگردهایی  چنیــن 
ریســک  فعلًا  یا  داری 

نمی کنی؟

  کم تجربگی در قهرمانی جهان کار 

دست ما داد

   مربی ایرانی هم مثل بازیکن باید 

میدان بیشتری ببیند تا باتجربه تر شود

محمدطاهر وادی، پاسور تیم ملی 

والیبال در گفت وگو با »ایران«:  

من هم مثل 
معروف، پاس 

ریسکی می  دهم

سعید معروف جایگاهش 
را در تیــم ملی پیدا کرده بود، 
کاپیتــان و نفــر اول تیــم ملی 
می  توانســت  براحتــی  و  بــود 
این کارهــا را انجام دهد، حتی 
اگر اشــتباهی هم پیش می  آمد 
کســی به او خــرده نمی گرفت، 
می  گفتنــد زیبایی هــای والیبــال 
اســت. اما من تــا بخواهم به آن 
جایــگاه برســم، یکــی دو ســالی 
زمــان می  برد تا حرکات ریســکی 
هــم انجــام دهــم. تقریباً ســبک 
اســت  ریســکی  هــم  مــن  بــازی 
اول  می  دهــم  ترجیــح  فعــلًا  امــا 
جایگاهــم را در تیــم محکــم کنم، 
تیــم نتیجــه بگیــرد و هماهنگی با 
بچه هــا بــه وجــود بیایــد و بعد کم 
کم حرکات ریسکی را هم به وقتش 

انجام می  دهم.
ë  تغییر ترکیب تیم با نتیجه ای که در

لیگ ملت ها گرفت، با چه واکنشــی 
روبه رو شد؟

نســل قبلی بازیکنان بزرگی بودند 
و بــازی بــه جــای آنهــا کمــی ســخت 
اســت. تــا بخواهــی ذهــن مــردم را از 
نســل قبلــی پــاک کنــی زمــان می  برد. 
مــردم باید بازی خــوب، نتیجه و مقام 
خوب ببینند. خدا را شکر ما کم کم این 
روند روبه رشــد را نشــان دادیــم. بعد از 
لیگ ملت ها برخــورد مردم خیلی بهتر 
شــد و خیلی به مــا لطف دارنــد. تبریک 

می  گویند، کادو می  فرستند.
ë  ،وقتی تو پاسور شماره یک تیم شدی

خیلی ها می  گفتند نمی توانی...
نمی خواهم بهانه گیــری کنم اما 
من هفته اول لیگ ملت ها انگشتم 
در رفــت و هفتــه ســوم خــوب شــد. 
نوســان پاســم بــه خاطر نبــود بازی 
تدارکاتی هم بود و هماهنگی بچه ها 
زمان برد. از طرفی مردم هم والیبال 
را دوســت دارند و دل شان می  خواهد 
را شــکر  باشــد، خــدا  اوج  در  همیشــه 
اواســط هفتــه دوم تیم هماهنگ شــد و 
بچه هــا همدیگــر را قبــول کردنــد که این 
شــرایط را داریــم و برای شکســت تیم ها با 

انگیزه بیشتری کار کنیم.
ë  سیدمحمد موســوی می  گفت محمد وادی

برخلاف انتظار، خــوب از پس کار برآمد. پاســوری 
پست حساســی اســت، خودت چطور کار کردی تا 

بازی به بازی بهتر شدی؟
از  و  کردنــد  کمــک  مــن  بــه  خیلــی  مربیــان 
اطلاعاتی که پدرم به من می  داد، نهایت استفاده 
را بــردم. وقتی بــا او صحبت می  کــردم، می  گفت 
بایــد آرامشــت را حفــظ کنــی، کنتــرل بازیکنان با 
توســت و تــو بایــد بدانــی بــه کــدام بازیکــن پاس 
بدهــی و بــه کدام نــه. شــاید هیجان امیــن خیلی 
زیاد باشــد و نباید همــه پاس ها را به امین بدهی، 
بلکه تقسیم کن، از توخته و جلوه بموقع استفاده 
کن. این مســائل خیلــی کمکم کــرد. وقتی پدرت 
والیبالیســت باشــد، این طــوری مشــاوره می  دهد 

)با خنده(.
ë  همان موقع، یکسری انتقادات در فضای مجازی

هم به نتایج تیم بود. آن را قبول داشتید؟
ما نمی خواندیم. من خیلی در فضای مجازی 
فعال نیستم، سعی می  کردم انتقادات را نخوانم 
و اگر هم ناخواســته انتقادی به چشمم می  خورد، 
بعــد مثبــت آن را می  گرفتــم. این طــور که منتقد 
ایرانــی اســت و به خاطــر تعصبش بــه تیم ملی، 

دلش می  خواهد همیشه تیمش بالا باشد.
ë  مربی فعلــی تیم ملی ایرانی اســت، تــو با مربی

خارجــی هــم کار کــرده ای. بــه نظرت چقــدر میان 
سطح این دو طیف از مربیان تفاوت هست؟

آقا بهروز ســطح مربیگری اش بالاست و حتی 
می  تواند با مربیان بــزرگ دنیا برابری کند. او هم 
مثــل بازیکنــی اســت کــه میــدان بیشــتری ببیند، 
باتجربه تر می  شود. حالا مربی خارجی که می  آید 
چهــار تا بــازی جهانــی و اروپایــی رفتــه. مربی در 
اولیــن تجربه اش نتیجــه خوب گرفتــه، پس به او 
بهــا داده شــود نتیجه خیلی خوبــی می  گیرد. تیم 
فرانســه 8-7 ســالی اســت که همیــن بازیکنانش 
روی دســت هــم بــازی می  کننــد و مربــی اش تازه 
تغییر کرده، قهرمان  المپیک و لیگ جهانی شده 
است. بازیکنان با بازی کنار هم شناخت کاملی از 
هم پیــدا می  کنند. مربی ایرانی وقتی تیم می  بازد 
بیشــتر حــرص می  خــورد و بیشــترروی ضعف ها 
تمرکز می  کنــد اما مربی خارجی می  گوید باختیم 
رفــت بــه بازی قبلی فکــر نکن و تمرکــزت را روی 
بــازی بعــد بگــذار؛ در حالــی کــه تــا ضعف هــا را 

برطرف نکنی، پیشرفتی به وجود نمی آید.
ë لیگ برتر امسال رو چطور می  بینی؟

لیگ امسال خیلی خوب است، چرا که بازی ها 
فشــرده نیســت و بازیکنان با اســتراحت خوبی که 
بین بازی ها دارند، عملکرد بهتری دارند و همین 

مسأله به پویایی لیگ کمک می  کند.

 دیدار دختران مدال آور با وزیر ورزش
دختــران مــدال آور دوومیدانــی و وزنه بــرداری با وزیــر ورزش و جوانــان دیدار 
کردند. الهام حســینی قهرمان وزنه برداری آســیا و دختــران نوجوان مدال آور 
دوومیدانی کار در قهرمانی آسیا دیروز در وزارت ورزش و جوانان با سیدحمید 
ســجادی دیــدار و گفت وگــو کردند. آنها قبــل از دیدار با ســجادی، با حضور بر 
مزار شهدای گمنام وزارت ورزش و جوانان به مقام شامخ شهدا ادای احترام 
کردند. مدال آوران سپس با حضور در دفتر وزیر ورزش با سجادی، مشکلات و 

دغدغه هایشان را مطرح کردند.

پنچر شدن دوچرخه، برنز پرتو آذر را به باد داد
پنچــری لاســتیک، مــدال برنــز آســیای 
فرانک پرتوآذر دوچرخه سوار ملی پوش 
کوهســتان ایران را بــه بــاد داد. در ادامه 
رقابت های دوچرخه ســواری کوهســتان 
قهرمانی آســیا به میزبانــی کره جنوبی، 
دیــروز فرانــک پرتــوآذر در مــاده کراس 
کانتری رکاب زد، او در حالی که با فاصله 
زیــاد از نفــر چهارم، شــانس مــدال برنز 
داشــت امــا با پنچــری دوچرخــه اش به 
مقام پنجمی رسید. دو رکابزن چین اول 
و دوم شدند، دوچرخه سواران قزاقستان 

و چین تایپه هم سوم و چهارم شدند.

صعود 3 تیرانداز ایرانی در رنکینگ جهانی
ســه تیرانــداز ایرانــی در آخریــن رنکینــگ جهانی صعــود کردند.فدراســیون 
جهانی، طبق نتایج، رنکینگ تیراندازان را به روزکرد که از جمع ملی پوشــان 
ایرانی حاضر در مســابقات قهرمانی جهان در مصر، تنها امیرمحمد نکونام، 
ســجاد پورحســینی و هانیه رســتمیان به ترتیب باصعــود 31، 9 و 5 پله ای در 
رنکینگ جهانی رتبه های ســیزدهم، نوزدهم و بیســت و ســوم را دارند و بقیه 

افت کرده اند.

3 دوپینگی جدید از تیراندازی، کانو و کشتی!
3 ورزشــکار دوپینگــی کشــتی، تیرانــدازی و کانــوی کانادایی در انتظــار صدور 
رأی نهایی هســتند. از اول ســال ۲۰۲۲ میــلادی تا امروز ۲1 ورزشــکار ایرانی به 
دلیل دوپینگ محروم شــده اند که با مثبت شدن تست 3 کشتی گیر، تیرانداز 
و قایقــران کانــوو نهایی شــدن رأی آنها تعــداد دوپینگی ها ۲4 تایی می شــود. 
بــه گفته فرزاد شــارکی قائم مقام دبیرکل ســتاد ملی مبارزه بــا دوپینگ هر3 
دوپینگی جدید مرد هســتند، رأی آنها صادر شــده اما تــا پایان مهلت قانونی 

حق استیناف، نام آنها محرمانه می ماند.

حدادی، کاظمی و یخچالی به اردو نرفتند
اردوی تیــم ملــی بســکتبال در غیاب حامد حدادی، ارســلان کاظمــی و بهنام 
یخچالی آغاز شد. تمریناتی که غایبین و تازه واردهای جدیدی داشت. میهمان 
تازه وارد مهمد بچیروویچ بود که به عنوان مدیرفنی کنار ســعید ارمغانی قرار 
گرفــت. همچنیــن حامد حدادی کاپیتان و ســنتر تیم ملی بــه دلیل حضور در 
لیــگ چین، غایــب اصلی تمرینات بــود. قرار اســت او در روزهــای پایانی اردو 
و پیــش از بازی بیســتم آبان برابر چین بــه اردو اضافه شــود. بهنام یخچالی و 
ارســلان کاظمی نیز به دلیل ســرماخوردگی فعلًا با تیم تمرین نمی کنند و در 
روزهای آینده پس از بهبودی به تمرینات اضافه می شوند. تیم ملی بسکتبال 
ایران در پنجره پنجم رقابت های انتخابی جام جهانی بسکتبال ۲۰۲3، روزهای 

۲۰ و ۲3 آبان ماه در تهران به مصاف چین و استرالیا خواهد رفت.

جدال بالای جدولی ها برای صدرنشینی لیگ هندبال
بازی فولاد مبارکه ســپاهان اصفهان در هفته ســوم لیگ برتر هندبال کشــور، 
صدرنشــین جــدول رده بنــدی را مشــخص می کند. ایــن هفته 6 بــازی برگزار 
می شــود که در مهم ترین آنها فولاد مبارکه سپاهان اصفهان میزبان صنعت 
مس کرمان اســت؛ دو تیم بالای جدول که بعد از پیروزی دو بازی اول، امروز 
با هم دوئل صدرنشــینی دارند. ســپاهان نوین اصفهان و نیروی زمینی شهید 
شــاملی کازرون تیم های ســوم و چهارم جــدول هم به مصاف هــم می روند. 
در بقیه بازی ها نخلســتان دشتســتان با زغال ســنگ طبس مسابقه می دهد. 
پرواز هوانیروز اصفهان میزبان پیکان خراســان است. زاگرس اسلام آباد غرب 
هــم مقابل گیتی پســند اصفهان قرار می گیرد و رعد پدافنــد البرز با نفت و گاز 

گچساران جدال دارد.

تحول به سبک سرمربی بارسلونا

ژاوی بزرگان بارسلونا را رد می کند
ژاوی ســرمربی بارسلونا از زمان 
باشــگاه  ایــن  در  خــود  حضــور 
ایــن  در  را  بســیاری  تغییــرات 
تیم ایجــاد کرد و انگیــزه زیادی 
بــه بازیکنــان داد تا بــار دیگر به 
خودبــاوری برســند و بتواننــد با 
تیم های بــزرگ اروپایی رقابت 
کنند، امــا حالا به نظر می رســد 
که تغییرات در نظر گرفته شده 
جدیــدی  فــاز  وارد  او  ســوی  از 

شــده اســت و شــاید فصل آینده خبــری از چهــار کاپیتان فعلــی این تیم 
کــه بازیکنان قدیمی و با ســابقه در نوکمپ هســتند نباشــد. این 4 کاپیتان 
شامل سرخیو بوسکتس، جرارد پیکه، جوردی آلبا و سرخی روبرتو هستند 
و سایت ESPN خبر داده است  آنها که همگی پیش از این همبازی ژاوی 
در دوران حضورش در بارسا بودند دیگر جایی در برنامه های او به عنوان 
مربی ندارند. قرارداد بوســکتس و ســرجی روبرتو در تابســتان ســال آینده 
بــه پایان می رســد و آنهــا می تواننــد از ژانویه ۲۰۲3 پیش قــراردادی با هر 
باشــگاهی امضــا کننــد اما پیکه و آلبا هنــوز یک فصل دیگر با این باشــگاه 
قــرارداد دارنــد. این در حالی اســت که پیکــه و آلبا دیگر جایــی در ترکیب 
اصلــی این تیــم ندارنــد و ســرخی روبرتو نیز بــه دلیــل مصدومیت دیگر 
بازیکنــان این تیم توانســته فرصت بازی پیدا کند اما بوســکتس همچنان 

بازیکن ثابت این تیم است.

هالند، اولین بازیکن یک میلیاردی؟
ایجنت ارلینــگ هالند، مهاجم منچسترســیتی گفته 
کــه او اولیــن بازیکن یــک میلیارد پونــدی دنیای 
فوتبــال خواهد شــد. رافائلا پیمنتــا می گوید 
که ارزش این مهاجم نروژی در ســال های 
پیــش رو بســیار بالاتر خواهــد رفت: »به 
نظــرم ارلینــگ اولیــن بازیکنــی خواهد 
شــد که با مبلغ حدود یک میلیارد پوند 
مبادلــه می شــود. اگــر ارزش فوتبالــی، 
نظــر  در  را  او  اسپانســری  و  تصویــری، 
بگیریــد، او بی تردیــد یک میلیــارد پوند 
ارزش دارد. طبیعــی اســت ،ارلینگ را با 
امباپــه مقایســه کنید تــا ایده ای از بــازار به 

دست بیاورید.«

گروه ورزشــی/ رئیس جدید ســوپرلیگ 
پیش بینــی  بــا  اروپــا  خــورده  شکســت 
 ۲۰۲4 ســال  در  آن  مجــدد  راه انــدازی 
ســر و صــدای زیادی بــه پا کرده اســت. 
ســوپرلیگ  بحث برانگیــز  برنامه هــای 
اروپــا بــرای اولیــن بــار در آوریــل ۲۰۲1 
شــدید  واکنــش  اینکــه  تــا  شــد  آشــکار 
هواداران به ســرعت به این پروژه پایان 
»بیگ ســیکس«  تیم هــای  همــه  داد. 
لیــگ برتر: آرســنال، چلســی، لیورپول، 
و  منچســتریونایتد  منچسترســیتی، 
تاتنهــام، پــس از اعتراض هــای بــزرگ 
شــدند.  خــارج  اولیــه  برنامه هــای  از 
اتلتیکــو مادریــد، اینتــر و میــلان هم به 
آنها پیوستند، اما باشــگاه های شورشی 
یوونتــوس  و  بارســلونا  مادریــد،  رئــال 
توطئــه  ایــن  احیــای  مشــتاق  همیشــه 
اکنــون  و  بوده انــد  شکســت خورده 
کــه  شــرکتی   ،A۲۲ ورزشــی  مدیریــت 
نماینــده 3 باشــگاهی اســت کــه هنــوز 
هــم بــه ســوپرلیگ علاقــه دارنــد، پس 
از انتصــاب »برند ریشــارت« بــه عنوان 
روز  در  خــود  جدیــد  اجرایــی  مدیــر 
سه شــنبه، در حــال برنامه ریــزی بــرای 
احیای این رقابت هســتند. او به نشــریه 
فایننشــال تایمز گفت: »ما می خواهیم 
بــا ســهامداران در جامعه فوتبــال اروپا 
ارتبــاط برقــرار کنیــم و این چشــم انداز 
طرفــداران  دهیم،حتــی  گســترش  را 
همدلــی زیادی برای ایــن ایده خواهند 
داشــت، یک لوح ســفید اســت. فرمت 
هرگــز مانعــی نخواهــد بود.«پیشــنهاد 
اولیــه بــرای 1۲ باشــگاه، مشــارکت آنها 
را بــدون توجه به عملکــرد داخلی آنها 
تضمین می کــرد، و رویکرد »فروشــگاه 
بسته« چیزی اســت که ریشارت اذعان 
می کنــد که نیاز به تغییــر دارد.او افزود: 
داشــت.  خواهیــم  مجــددی  »ارزیابــی 

حرکتی واضح به سمت یک فرمت باز 
خواهیــم داشــت و آن عضویت دائمی 
می خواهیــم  مــا  کــرد.  خواهــد  تغییــر 
ببینیــم کــه آیــا توافــق گســترده تری در 
مورد مشــکلات پیش روی فوتبال اروپا 

وجود دارد یا خیر.«
ë استقبال ایتالیایی ها از سوپرلیگ اروپا

لورنــزو کازینی رئیس ســازمان لیگ 
 )A )ســری  ایتالیــا  فوتبــال  اول  دســته 
اعــلام کرد کــه چندیــن باشــگاه در این 
لیــگ بــه او در خصــوص آمادگی شــان 
ســوپرلیگ  پــروژه  بــه  پیوســتن  بــرای 
اروپــا هشــدار داده انــد و به ایــن ترتیب 
یوونتــوس تنهــا تیمــی نخواهد بــود که 
همچنــان بــه اجرایی شــدن ایــن پروژه 

تمایل دارد.
ســوپرلیگ اروپــا، پــروژه ای بــود کــه 
یــک ســال پیــش بــه همــت فلورنتینــو 

مادریــد  رئــال  باشــگاه  رئیــس  پــرس 
باشــگاه  رئیــس  آنیلــی  آنــدره آ  و 
شــامل  دیگــر  باشــگاه   1۰ و  یوونتــوس 
لیورپــول،  اتلتیکومادریــد،  بارســلونا، 
منچسترســیتی،  منچســتریونایتد، 
آرسنال، تاتنهام، چلسی، میلان و اینتر 
تأســیس شــد اما در نتیجــه تهدیدهای 
مجموعــه  زیــر  اتحادیه هــای  و  یوفــا 
 1۲ مجموعــه  از  خــورد.  شکســت  آن 
تیــم تأســیس کننــده ایــن پــروژه تنهــا 
یوونتوس، رئال مادرید و بارسلونا باقی 
مانده انــد و بــا وجــود همــه تهدیدهای 
ایــن  برپایــی  پیگیــر  همچنــان  یوفــا 
تورنمنــت هســتند. بــا اعمال یکســری 
برگــزاری  اولیــه  طــرح  در  اصلاحــات 
جدیــد  مدیراجرایــی  کــه  مســابقات 
ســوپرلیگ اروپــا اخیــراً آنهــا را تشــریح 
کرد، اکنون به نظر می رســد بســیاری از 

باشــگاه هایی کــه پیــش از این بــه دلیل 
تشــکیل  مخالــف  بودنــش  انحصــاری 
ایــن تورنمنــت بودند، حالا بــه آن روی 
خــوش نشــان می دهنــد و کازینــی هم 
بــه ایــن موضــوع اذعــان کــرد.  رئیــس 
ســازمان لیــگ ایتالیــا در یــک نشســت 
مطبوعاتــی درباره احتمال احیا شــدن 
پروژه ســوپرلیگ اروپا گفت: »یکســری 
باشــگاه ها هســتند کــه برای حضــور در 
سوپرلیگ تمایل دارند و قبل از این هم 
بــه ما در ایــن بــاره هشــدار داده اند.«با 
وجــود اظهارات کازینــی در حال حاضر 
یوونتــوس تنهــا تیم ایتالیایی اســت که 
بــه صورت رســمی به پروژه ســوپرلیگ 
متعهــد مانــده اســت، پــروژه ای بــرای 
گرفتــن جــای لیــگ قهرمانــان اروپــا با 
هدف اختصاص تمام منابع درآمد آن 

میان باشگاه های شرکت کننده.

سوپرلیگ اروپا از 2024 به جریان می افتد

بازگشت پروژه جنجالی فوتبال جهان

مادریــد  رئــال  دروازه بــان  کورتــوا،  تیبــو 
هنــوز هــم از اینکه در مراســم تــوپ طلا 
بــه حــق خــود نرســید و در جمــع پنــج 
بازیکــن برتر دنیــا قرار نگرفــت ناراحت 
اســت. او معتقد اســت  نقــش مهمی را 
در قهرمانی این تیــم در لیگ قهرمانان 
ایفــا کــرده اســت. کورتــوا هفتــه گذشــته 
موفق شد جایزه بهترین دروازه بان سال 
معروف به جایزه یاشــین را دریافت کند 

اما این عنوان او را راضی نکرده اســت. او 
در گفت وگو با روزنامه فرانسوی اکیپ در 
این باره اظهار داشــت: »شــما بدون یک 
دروازه بــان خــوب نمی توانیــد قهرمــان 
شوید و ما در اهدای جوایز فوتبالی گاهی 
این موضوع را کامــلًا فراموش می کنیم. 
مردم به مهاجم تندتر که گلزنی می کند 
رأی می دهنــد تــا دروازه بــان. این خیلی 
بد اســت، اما ما همچنان نشان خواهیم 

داد که دروازه بان ها مهم هستند.«کورتوا 
بــا اشــاره بــه نقــش مهمــش در ترکیب 
رئال گفت: »اگر ســال گذشــته توانستیم 
قهرمان لیگ قهرمانان اروپا شویم، فقط 
بــه لطف وینیســیوس، فدریکــو والورده، 
کریم بنزما یا رودریگو نبود. این قهرمانی 
بــه خاطر مــن هــم بود.«ایــن دروازه بان 
بلژیکــی همچنیــن دربــاره عملکردش 
در ترکیــب رئال اضافه کــرد: »دروازه بان 

مــدرن دیگر فقط مســئول مهــار توپ ها 
نیســت. من اینجا در مادرید بازیسازی را 
آغاز می کنم، این من هســتم که با پاس 
اول تعیین می کنم چطــور پیش برویم، 
حملــه را چطــور آغــاز کنیــم یا چطــور از 
زیر فشــار حریــف خــارج شــویم. امروزه 
هر دروازه بان عملًا یک بازیســاز اســت و 
اهمیتی بســیار بیشــتر از آنچه شــما فکر 

می کنید دارد.«

کورتوآ: رئال بدون من قهرمان نمی شد

الگری: یوونتوس رو به پیشرفت است
ماســیمیلانو الگــری مربــی یوونتوس پــس از پیــروزی 4-۰ مردانــش برابر 
امپولی در هفته یازدهم ســری A نســبت به آینده بانوی پیر ابراز امیدواری 
کــرد. یــووه بــا کســب پنجمیــن پیــروزی اش در این فصــل لیــگ ایتالیا، 19 
امتیــازی شــد و موقتــاً بــه رده هفتم صعــود کرد. ایــن دومین بــرد متوالی 
یووه پس از فتح دربی بود و ســبب شــد که آلگری نســبت به آینده تیمش 
امیــدوار شــود. ســرمربی یوونتوس کــه به خاطــر نتایج ضعیــف بانوی پیر 
در رقابت هــای داخلــی و اروپایــی تحت فشــار فراوانی قرار دارد، به شــبکه 
DAZN گفت: »ما الان به یک تیم شــبیه تر هســتیم. فصل را خوب شــروع 
کرده بودیم اما بعد از سپری کردن یک هفته بسیار بد تیم دچار مشکلاتی 
شد و اکنون دوباره داریم به سری A برمی گردیم اما هنوز لازم است فاصله  
موجود را جبران کنیم. بازی ســختی بود چون امپولی 6۰ دقیقه ما را تحت 
فشــار قرار داد و مدام پرس می کرد. در نیمه دوم بر تلاش های مان اضافه 
کردیــم و امپولــی هــم کمــی عقــب نشســت. از آن به بعــد بازی تماشــاگر 
پســندتری را شــاهد بودیــم کــه کلــی موقعیــت داشــت.« مربــی ایتالیایی 
همچنین گفت: »یوونتوس رو به پیشــرفت اســت. ایــن واقعیت که تیم در 
نیمه دوم با ریتمی متفاوت به میدان رفت، آمادگی جسمانی اش را نشان 

داد و اینکه از نظر بدنی در حال بهبود است.«

فرانس فوتبال هم کام رونالدو را تلخ کرد
اوضاع و احوال این روزهای کریســتیانو رونالدو اصلًا جالب نیســت. بعد از 
تلاش هــای ناموفق بــرای ترک اولدترافورد و نیمکت نشــینی های پیاپی در 
منچســتریونایتد، اخیراً نام او از فهرســت بازیکنان تیــم برای نبرد با رقیب 
سرســختی مانند چلســی هم قــرار نگرفت ،چــون او در بــازی قبلی مقابل 
تاتنهام زودتر از پایان مسابقه به نشانه اعتراض به عدم ورودش به میدان 
،نیمکــت را ترک کرد و مســتقیماً بــه خانه رفت.کمی بعــد فرانس فوتبال 
هم کام ستاره پرتغالی را با انتشار فهرست امتیازات 3۰ نامزد اولیه کسب 
توپ طلا تلخ تر کرد. نشــریه فرانســوی که امســال جایزه با پرستیژش را به 
کریــم بنزمــا داد، رده بندی نفر اول تا ســی ام نامزدهای کســب توپ طلا را 
منتشــر کــرد کــه در آن رونالدو با صفر امتیــاز در جایگاه بیســتم قرار گرفته 
اســت. این کمترین امتیازی اســت که برنده 5 توپ طلا در 17 ســال اخیر از 
فرانس فوتبال کســب کرده و پایین ترین جایگاه او در این رده بندی اســت. 
رونالدو در حالی امســال بیســتم شــده که سال گذشــته در همین رده بندی 
منچســتریونایتد  اگرچــه  بــود،  ششــم 
فصل گذشته ششم شــد اما رونالدو 
با ۲4 گلی که زد و ســه پاس گلی که 
در 38 بــازی اش برای ایــن تیم به 
ثبت رســاند، جزو بهترین بازیکنان 
از نظــر آمار انفــرادی بود. بــا وجود 
ایــن حتــی یــک نفــر از افــراد دارای 
حق رأی بــرای انتخــاب برنده 
رأی  رونالــدو  بــه  طــلا  تــوپ 
نــداده و او جــزو 11 نفری شــد 
که با صفر امتیاز در رده بندی 
قــرار گرفتند. ترنت الکســاندر 
یاشــوا  کیــن،  هــری  آرنولــد، 
کیمیــش، فیل فودن، داروین 
ســیلوا،  برنــاردو  نونیــس، 
ژوائو کانســلو، مایــک ماینیان، 
آنتونیــو  و  انکونکــو  کریســتوفر 
دیگــری  بازیکــن   1۰ رودیگــر 
هســتند که ماننــد رونالدو موفق 

به کسب امتیاز نشدند.


